
 

 

 

 

 

 

Dagsorden ved Menighedsrådsmøde torsdag d. 22. august 2024  

Tilstede: Louise, Karen, Anne Lise, Helle, Karin, Bente, Peer, Susanne, Per, Jan 

Referent: Margit 

Afbud: Ginne, Mark 

1. Indledning v/Louise: Salme nr. 350.Lignelsen om huset på klippen og huset på 
sand. En kort indflyvning til efterårets prædike samling. 

2. Opfølgning fra sidste menighedsrådsmøde v/Helle og præsterne: Vi mangler 
stadig en ung under 30 år, der vil være delegat til næste landsmøde. landsmødet 
bliver kort, men vi kan glædes over, at MBUF alligevel, har lagt deres 
delegeretmøde samtidig med kirkens årskonference. Louise orienterede om 
punkter der er ændret i det programblad der er på vej ud. 

3. Projekt ”Hjerterum på hjul” – status v/Louise, Karen og Helle: Der har været 
møde med udvalget. Helle Christiansen og Susanne Thaarup fra menighedsrådet 
deltog. Der er enighed om, at projektet skal ud og leve i menigheden. Der skal 
bruges frivillige/ ildsjæle. Der vil blive en temadag om projektet d. 24. oktober. 
Der er tænkt, at det ikke er en god ide at søsætte et projekt, som evt. nye præster 
ikke er en del af. Maria Sørensen og Karen Brogaard arbejder videre med ideer 
omkring projektet for at gøre det mere konkret. Henrik Carlsen arbejder også 
videre i forhold til indkøb af bussen. Projektet skal op på menighedens årsmøde. 
Der skal være en dialog med MSA. 

4. Nyt fra Pastoralkomiteen v/Susanne: Mark Lewis blev sygemeldt i sommerferien 
og er stadig sygemeldt. Han er i bedring. Pastoralkomiteen følger Mark og hans 
sygemelding tæt. Der er iværksat de ting, som sundhedsforsikringen giver 
muligheder for. Hændelsen fordrer, der fremadrettet er en synlig ferieplan.  
Der er kommet tre ansøgninger til kirkekultur medarbejder stillingen. Alle tre 
indkaldes til samtale i næste uge. Der er endnu ikke afklaring på 
præstesituationen til næste år. Der arbejdes med det. 



5. Nyt fra kirkeværgerne v/Per: Der blev afholdt møde onsdag. Laila Hørby og Vivi 
Carlsen fra Frederikshavn var inviteret i forhold til placering af skib og 
alterbillede. Der er fundet plads til det og der arbejdes på, at få ens rammer på de 
to billeder i kirkerummet. Der blev talt om nyt køkken. Der er lavet tegninger på 
nyt køkken i den anden ende. Det kan blive 10 m2 større i forhold til det 
eksisterende køkken + spejderkøkken. Der ønskes input, fra dem der bruger 
køkkenet meget. Kirkeværgerne har sat gang i at få udarbejdet en energirapport. 
Den skal ligge klar inden udgangen af året. Der er nu lys i alle pærer i 
pyramidesalen og de er udskiftet til led lys. Det giver en besparelse fra 35 – 5 watt 
pr pære. Kirkeværgerne er kontaktet af ny ejer af Frederikshavn Metodistkirke, 
der giver mulighed for, at lejemålet til Karen Brogaard kan forlænges. 

6. Opdatering fra kassereren: Annelise Aaen er i gang med at færdiggøre poster 
vedrørende Frederikshavn Metodistkirke, så betalingsserviceaftalen kan afvikles. 
Der er lavet regnskab frem til 31/7. Jan Thaarup gennemgik regnskabet, der ser 
fornuftigt ud. 

7. Planlægning af efterårsindsamling 2024: Vi tænker efterårsindsamlingen skal gå 
til køkken og udvikling af børne og ungdomsarbejdet. Louise udarbejder brevet, 
som ligges frem for finanskomiteen. Vi prøver at omdele breve til dem, der bor i 
byen. Samler mailadresser på dem, der bor uden for byen. Det sendes med 
nyhedsbrevet ud til dem, der abonnerer på det. 

8. Vielse af samkønnede, hvordan forholder vi os til brug af kirkerummet?: Det er 
fra maj 2025 muligt at vie samkønnede i Metodistkirken. Louise Aaen inviterede 
til samtale om en holdningstilkendegivelse fra menighedsrådet om hvorvidt vi 
mener, at vores kirkerum skal anvendes til sådanne vielser. Menighedsrådet, er 
enige om, at det skal være lige for alle at blive viet og at vi derfor er åbne overfor 
samkønnede vielser i kirkerummet. Menigheden skal endeligt forholde sig til det 
på næste pastoralkonference. 

9. Siden sidst v/alle 
a. Sommerens gudstjenester: Det har været positivt/godt besøgt. 
b. Der har været børnelejr med 25 deltagere fra Strandby 
c. Der har været en rigtig god seniorhøjskole. 
d. Der er gennemført aftensang på plænen. Dog blev der kun afholdt en 

ude pga. regnvejr. Resten blev afholdt i kirkerummet. 
10. Til orientering: 



a. Jørgen Friis 15-års jubilæum 8. september: Vi markerer det til 
Gudstjenesten. Jørgen, har lagt et fint program. Jørgen tager en lille 
pause, grundet ny arbejdssituation. 

b. Helle har fået en henvendelse om hjemmesiden og Facebook siden for 
Frederikshavn. Hjemmesiden bliver nedlagt. Vi ”summer” stadig lidt 
over hvad der skal ske med Facebook gruppen. Louise og Karen bruger 
Face book gruppen til forskellige aktiviteter. Karen og Louise kigger på 
siden og justerer det, der skal ændres. 

11. Eventuelt: Spejderne deltager i Stafet for livet på lørdag. Der er indtil videre 65 
tilmeldte. Der er spejderparade på søndag med uddeling af vandreskjold. 
Louise Aaen og Bente Aalbæk går sammen om læsegruppe. Gruppen er åben for 
nye, der ønsker at deltage 
 

12. Næste menighedsrådsmøde 26. september kl. 19.30 – 22.00 OBS på ændret dato 
Kaffeservering ved MK og Medhjælperne 
 

13.  Afslutning v/Karen Brogaard: salme 294. Bøn fra Thomas Baldurs bønnebog. 

Kaffeservering ved Susanne og Peer Thaarup 

 

 

 

 

 
 

 


